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Abstract 

       D2D communication aims to improve the spectral efficiency and increases the 

overall system capacity. In the proposed scheme, sharing the uplink channel of a 

cellular system is analyzed in single cell and multi cell. 

      In single cell, the model investigated how to properly choose a CUE for the 

D2D link, by using Distance constrained   Resource sharing Criteria (DRC) for the 

base station to select the best resource ofa CUE to reuse it for a D2D link. 

Lmin is a pre-selected distance constraint to control the interference from the 

selected CUE to the D2D UE1 to be interference in the stable level L ≥ Lmin, 

(Lmin=150.437 ),to adjusted the power transmitted from CUE ,using  OFPC, Open 

loop power control is capability of the UE transmitter to set its uplink transmit 

power to a specified value suitable for receiver. 

        In multi cell, used fractional frequency reuse in D2D 

Communication,assumed cluster consist of three cell, studied  the  distance of 

location for D2D pair  from the center of the cell edge of inner region,to cell edge 

of total cell with out FFR. 

Assumed the D2D pair in inner region in first cell the D2D pair faces interference 

from inner region from other cells which it has same frequency. Calculated the 

distance from tow center and from D2D pair, and calculate the SINR 

The simulation results show that the proposed scheme can enhance the value of 

SINR and optimal system capacity on the promise of ensuring the cellular 

communication quality. 
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 المستخلص

جهاز(  )من جهاز الى ةالجيل الرابع وهو نظام الاتصالات المباشرهذه الاطروحه تقدم جزء معينا من تقنيات 

.ةيويلمن غير تدخل اساسي للابراج الهوائيه.ويتم دمج هذا النظام مع الاتصالات الخ  

لى لكل المستخدمين كما انه يساعد ع ةوزياده السع ةيزيد من مساحه التغطي ةنظام الاتصالات المباشر

.ةوذلك باعاده استخدام القناالاستغلال الامثل للطيف المرئي   

ده بالمواقع اعاده استخدام القناه يتم تنفيذه باستخدام نفس القنوات ضمن المنطقه المسماه بالخلايا والمحد

لمباشر, وانما معينه لنظام الاتصال االمختلفه في منطقه خدمه الشبكه الخليويه, هذا البحث لا يخصص قنوات 

النظام. ةوذلك لزياده كفاء ةاستخدام قنوات اللاتصالات الخليوي ةنقوم باعاد  

في هذا البحث نناقش كيفيه التقليل من التداخل بين مستخدمي نظام الاتصال المباشر ومستخدمي نظام 

 .الاتصال الخليوي 

 ةالخليه الواحده ؛يتم اعاده قناه النظام الخليوي وذلك بحساب المسافللاستغلال الامثل للنطاق الترددي في 

حدث التداخل ولقد وجدت في هذا المثلى بين مستخدم النظام الخليوي ومستخدم النظام المباشر لكي لاي

وحساب  ةللمستقبل بمعادله معين ةلالواص ةالقدرةكذلك تم التحكم في كمي 734.051النموذج المقترح تقريبا

SINR,ةخلايا فقد تم تقسيم النطاق الترددي في الثلات خلايا وتم تقسيم النطاق الترددي للخلي ةما في عدأ 

للجزء  نفسه النطاق الترددي نأكذلك افترض ؛لقسمين الجزء الخارجي للخليه والجزء الداخلي لها ةالواحد

 SINRوتم حساب  ةعالي ةالداخلي للثلاث خلايا مخصص لنظام الاتصال المباشروبذلك يقل التداخل بدرج

 النظام. ةوكفاء ةوالسعه وذلك لضمان جود
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